

Image not found or type unknown



The Viennese Rothschilds – a search for traces

in German:

Die Wiener Rothschilds – eine Spurensuche

Project

Description

The exhibition focuses on the history of the House of Rothschild in Austria, the political and economic impact on the country's development, the founding of a major banking house and large industrial enterprises, as well as a multitude of philanthropic institutions. Over the years, the name Rothschild became synonymous with unimaginable wealth. This image served both as a positive symbol of a Jewish success story and philanthropic commitment and as a negative cliché in antisemitic propaganda, which portrayed the Rothschilds as representatives of an international plutocracy and the linchpin of a "Jewish world conspiracy". The aim of the exhibition is to dispel myths and prejudices, to highlight the family's achievements for the city of Vienna and the country, and to examine traces of the Rothschilds' material and immaterial heritage in Austria.

in German:

Die Ausstellung konzentriert sich auf die Geschichte des Hauses Rothschild in Österreich, die politischen und wirtschaftlichen Auswirkungen auf die Entwicklung des Landes, die Gründung eines großen Bankhauses und großer Industrieunternehmen sowie einer Vielzahl philanthropischer Institutionen. Im Laufe der Jahre wurde der Name Rothschild zum Synonym für unvorstellbaren Reichtum. Dieses Bild diente sowohl als positives Symbol für eine jüdische Erfolgsgeschichte und philanthropisches Engagement als auch als negatives Klischee in der antisemitischen Propaganda, die die Rothschilds als Vertreter einer internationalen Plutokratie und als Angelpunkt einer „jüdischen Weltverschwörung“ darstellt. Ziel der Ausstellung ist es, Mythen und Vorurteile abzubauen, die Errungenschaften der Familie für die Stadt Wien und das Land zu unterstreichen und Spuren des materiellen und immateriellen Erbes der Rothschilds in Österreich zu untersuchen.

Applicant

Jewish Museum of the City of Vienna Ltd.

in German:

Jüdisches Museum der Stadt Wien GmbH

Website

<http://www.jmw.at>

Location

Austria | [show on map](#)

Approved

28 Jun 2021

Category

Exhibition

Type

Commemoration / remembrance

Funding

National Fund budget

Please note

The project contents and descriptions are based primarily on the submissions of the project applicants. These submissions are edited for publication and translated into English. Although it is subjected to rigorous checks, the National Fund does not guarantee the accuracy or completeness of the information provided.